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Het was me het 

jaartje wel, 

2021. Of beter 

gezegd, het 

afgelopen half 

jaartje. Behalve 

de eerste 

fietstocht, 

overigens pas in 

mei, was er in 

de eerste 

maanden door 

corona 

helemaal niets 

te doen. Was 

het stil binnen de VSAG. Heel 

erg stil.  

Evenals vorig jaar konden we 

lange tijd niets doen. We 

wisten niet beter, maar het 

wende nooit. Zelfs de 

zomertocht in juli redde het 

niet. Dat was de uitgestelde 

wintertocht van vorig jaar, 

maar de belangstelling hiervoor 

was onvoldoende. De schrik zat 

er bij veel leden begrijpelijk nog 

goed in. 

Een maand eerder noemde ik 

de algemene ledenvergadering 

een keerpunt en een 

 

 

 

 

 

       V S A G 
 

              wenst u fijne 

                feestdagen 

 

 

 

voorzichtig begin van de 

terugkeer naar ons normale 

verenigingsleven na meer dan 

vijftien maanden stilte. Helaas 

lieten betere tijden nog even op 

zich wachten. 

 

Gelukkig ging het daarna weer 

als vanouds. De regen kon de 

pret op de Buitendag bij de sv 

Erasmus in augustus niet 

drukken en september was een 

topmaand met de lezing over 

het Coldcase Team van de 

politie in Den Haag, het bezoek 

aan het Infopunt Scheveningen 

en de Campus@Sea bij de 

haven en de geslaagde en 

zonnige vaartocht over de 

rivieren van Rotterdam naar 

Vianen. 

 

 
 

Beste 

VSAG-

ers 
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Nadat we door de regen in 

september niet konden fietsen 

was in oktober de Instuif na de 

najaarsbingo een en al 

nostalgie doordat we de jaren 

vijftig weer beleefden. In 

november gingen we naar de 

kerk in Scheveningen en 

speelden we de 

sinterklaasbingo.  

 

De afdelingen hadden het een 

flink aantal maanden eveneens 

erg lastig. Ze konden door de 

coronamaatregelen ook niets 

doen. Soms konden de leden 

voor zover dat mogelijk was 

thuis werken, waarbij Zoom en 

WhatsApp intensief werden 

gebruikt. 

 

Nu staat als sluitstuk van dit 

merkwaardige jaar ons 

eindejaarsfeest op het 

programma. Het is al weer 

twee jaar geleden dat we in 

brasserie ‘Bijna Thuis’ in park 

Overvoorde in Rijswijk het 

verenigingsjaar afsloten. Toen 

alles nog gewoon was. Toen de 

horeca nog gewoon de horeca 

was. Toen de menukaart 

belangrijker was dan de QR-

code als toegangsbewijs.    

Terugkijkend was 2021 een half 

verenigingsjaar. Klein maar fijn. 

Toen we weer wat konden 

doen beseften we nog eens 

extra wat we al die maanden 

hadden gemist.  

 

Nu maken we ons op voor 

2022. Wat voor verrassingen 

ons staan te wachten weet ik 

niet. Corona heeft de kop weer 

opgestoken en wat daar de 

mogelijke gevolgen van zijn 

moeten we afwachten. 

 

Ik hoop dat u toch met mij 

optimistisch vooruit kijkt en dat 

de opening van 2022 met onze 

nieuwjaarsreceptie de voorbode 

is van betere tijden.  

 

Beste VSAG-ers, ik wens u een 

gezellige kerst en jaarwisseling 

toe. De leden die het juist dan 

erg moeilijk hebben door het 

verlies van een dierbare wens 

ik heel veel sterkte.  

 

 

Leo Draisma 
 

voorzitter 
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Het bestuur wenst u 

een voorspoedig 2022 

 
 

 

Geschilderd door Jan Vos van de schilderclub Piet Bekker 
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Net als in 2020 drukte corona 

ook in 2021 zijn stempel op de 

VSAG. De eerste maanden waren 

er geen activiteiten. Ook de 

afdelingen kampten met de 

beperkende maatregelen. Pas in 

de tweede helft van het jaar 

kwam het verenigingsleven weer 

wat op gang. 

 
 

 

De eerste activiteit van het 

jaar was de fietstocht op 

zaterdag 8 mei nadat de 

tochten van maart en april 

waren geschrapt. Hoewel 

het nat was en regenkleding 

dus aan moest was het 

volgens Cobi Bult die 

coördinator Ton van der 

Linden verving, een 

“supergezellige club.”  

 

De tocht ging via 

Kwintsheul naar Delft, waar 

het met het carillonspel van 

de Grote Kerk op de 

achtergrond tijd voor koffie 

met gebak was. Omdat het 

bleef regenen werd de 

kortste weg terug naar Den Haag genomen. 

De 

VSAG 

in 

2021 
 

 

Corona 

legde 

activiteiten 

maanden 

volledig 

stil  
 

Mei 
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Bij de herdenking van de 

ambtenaren van de gemeente 

die tijdens de Tweede 

Wereldoorlog zijn omgekomen 

en waaraan in het Journaal van 

mei bijzondere aandacht werd 

besteed, werden op dinsdag    

4 mei namens de VSAG twee 

bloemstukken gelegd.  

 

Door corona was er op het 

Trekvlietplein bij de 

gedenkmonumenten van het 

toenmalige Gemeentelijk 

Electriciteitsbedrijf, het 

Gemeentelijk Gasbedrijf, de 

Gemeentelijke Reinigingsdienst 

en de Gemeenteplantsoenen 

geen bijeenkomst.  

 

Gewelddadig                                                                          

Daardoor bleef de herdenking beperkt tot een videotoespraak van 

burgemeester Van Zanen. Hij noemde de Tweede Wereldoorlog die   

79 ambtenaren van de gemeente het leven kostte, een verschrikkelijke 

periode waarin een mensenleven niets waard leek. “Hun leven werd 

door oorlogsgeweld, onderdrukking en rassenhaat op een 

gewelddadige wijze beëindigd.” 

 

Op het Trekvlietplein werd het bloemstuk van de VSAG gelegd door 

ceremoniemeester Gert-Jan Aleman. Kevin Verbaas van het Bureau 

Kabinet en Protocol van de gemeente legde bij de plaquettes in het 

stadhuis het bloemstuk van de VSAG.    
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De tot dinsdag 15 juni uitgestelde algemene ledenvergadering in de 

ruimte van de VSAG in Zuid57 was volgens voorzitter Leo Draisma een 

keerpunt, zo zei hij in zijn openingswoord. “Nadat we door corona 

maandenlang hebben stilgelegen komt de VSAG weer tot leven. Er is 

licht aan de horizon. We kunnen weer vooruit kijken, plannen maken 

en activiteiten organiseren.” Doordat de ruimte van de VSAG conform 

de coronavoorschriften moest worden ingedeeld werd de vergadering 

door een beperkt aantal leden bijgewoond. 

 

Gedurende de eerste maanden van het jaar bestond volgens Leo 

Draisma de VSAG alleen nog op papier en werd het geduld zwaar op 

de proef gesteld. “Het enige vooruitzicht dat we hadden was dat er 

geen vooruitzicht was. Maar realisme heeft nooit plaats gemaakt voor 

pessimisme.” 

 

Na de goedkeuring van de diverse jaarverslagen en de begroting voor 

2021 werden secretaris Leny Loke en bestuurslid Cees Kloet door de 

algemene ledenvergadering herbenoemd en Cobi Bult alsnog als 

bestuurslid verwelkomd. 

 

Juni 
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De kuststrook van 

Kijkduin naar 

Scheveningen en de 

nieuwbouw in deze 

badplaatsen waren op 

zaterdag 12 juni het 

hoofdbestanddeel van de 

fietstocht. Via 

Ockenburgh werd naar 

Kijkduin gefietst, waar 

de winkels weg waren 

en een grote bouwput lag.  

 

Op het terrein van de vroegere Norfolk Line in Scheveningen werd 

langs de nieuwe woningen gefietst en na de koffie via de haven over 

de boulevard. Vandaar werd koers gezet naar het Centraal Station, de 

Binckhorst, Rijswijk en het Zuiderpark. 

 

 

De fietstocht van zaterdag 10 juli ging via Madestein en Monster naar 

’s Gravenzande, waar de koffie met wat lekkers erbij prima smaakte. 

Nadat Cobi Bult voor 

haar invalbeurten voor 

Ton van der Linden 

met een fles wijn was 

bedankt, werd naar 

Hoek van Holland 

gefietst. Daar was geen 

boot te zien. Langs de 

kust werd met prima 

weer terug naar 

Kijkduin gefietst. 

Juli 



 10 10 

 

Doordat het de hele dag regende was de Buitendag op dinsdagmiddag 

17 augustus in het clubgebouw van de sv Erasmus aan de Erasmusweg 

een binnendag, maar toch zeer geslaagd. Van de 35 deelnemers 

bestond de helft uit leden van de afdeling Watergym die wegens een 

verbouwing enige tijd niet terecht konden in het zwembad de 

Escamphof.  

 

Met een VSAG-tompouce bij de koffie werden de deelnemers om twaalf 

uur door voorzitter Leo Draisma verwelkomd. Hij noemde het een 

gedenkwaardige dag omdat de vorige Buitendag twee jaar geleden 

voor het laatst werd gehouden. Vorig jaar gooide corona roet in het 

eten. 

 

Na de lunch 

met de door 

secretaris 

Leny Loke 

en 

bestuurslid 

Piet Grimme 

bereide 

tomaten- en champignonsoep en 

broodjes met, hoe kan het anders, 

kroket was het tijd voor wat zo 

kenmerkend voor de Buitendag is: 

kaarten, spelletjes, sjoelen, kletsen en 

de bingo.  

 

Even traditioneel was de gevarieerde 

Oosterse maaltijd met, net als twee jaar geleden, een flink ijsje uit de 

ijskar toe. 

Augustus 
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De vijfde fietstocht op zaterdag 14 

augustus zou onder leiding van Bob van 

Amstel gaan, maar omdat hij en zijn 

vrouw op corona moesten worden getest 

(en dat achteraf niet bleken te hebben) 

zag hij daar vanaf. Ed de Kleijn nam met 

de navigatiecomputer van Ton van der 

Linden de honneurs waar en dat ging na 

even wennen de 37 kilometer lange tocht 

prima. In Schipluiden was de vaste 

pleisterplaats, Indigo, gesloten, maar 

over de brug werd alsnog van koffie, eventueel met appeltaart, 

genoten. 

 

Op de terugweg raakt de helft van de fietsers zoek doordat een lange 

rouwstoet over de brug reed. Nadat men elkaar weer had gevonden 

werd via de vroegere trambaan van de WSM, de spoorbrug en vele 

Westlandse plaatsen zoals ’t Woudt terug gereden. 

 
 

 

Sommige ernstige misdrijven zoals moord 

kunnen niet worden opgelost. Het dossier 

wordt gesloten. Speciale teams van de 

politie pakken zo’n cold case later weer op 

om te proberen de zaak alsnog tot een 

goed einde te brengen en de dader te 

achterhalen.  

 

Leo Simais van het Team Coldcase en 

Vermiste personen van de Eenheid Den 

Haag van de politie gaf op dinsdagmiddag 

September 
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14 september in de ruimte van de VSAG hierop een toelichting. 

Voor het oplossen van oude moorzaken verspreidde de politie in 2020 

voor de vierde keer op rij een kalender in de gevangenissen. Daarop 

staan 52 cold cases, waarvan de daders nog vrij rondlopen. “Tips van 

gedetineerden kunnen naar de oplossing leiden”, aldus Leo Simais, 

“want binnen de gevangenismuren is er veel kennis over onopgeloste 

misdrijven.” In de regio Den Haag zijn er 120 cold case zaken. Tachtig 

personen worden langdurig vermist.  

 

Scheveningen-Bad moet voor bewoners, ondernemers en toeristen 

aantrekkelijker worden. De gemeente heeft hiervoor het plan ‘De kust 

gezond’, dat op dit ogenblik wordt uitgevoerd. Leden van de VSAG 

kregen hierover op dinsdag 20 september van Eugène Noya en Tijn 

Kuyper uitleg in het Infopunt Scheveningen naast de pier.  

 

Een van de onderdelen 

van het plan is de 

vernieuwde 

Noordboulevard 

waarover een 

wandeling werd 

gemaakt. Daarbij werd 

onder andere gekeken 

bij de nieuwe Foodhall 

en het opvallende en witte paviljoen van de Soulsistah Beachclub.                        

 

Daarna werd met het 

boulevardtreintje naar de 

Campus@Sea bij de haven 

gereden. Een van de partners 

hiervan is North Sea Farmers. 

Dat richt zich op het kweken van 

zeewier op zeeboerderijen 

tussen de windmolenparken. 
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Marlies Draisma vertelde over de plannen 

om door het telen van zeewier op 

zeeboerderijen die ook wind- en zonne-

energie gebruiken, de uitstoot van CO2 te 

verminderen en zo een bijdrage te leven 

aan de oplossing voor de 

klimaatverandering. Steeds meer 

consumenten zijn zich bewust van het 

belang van voedsel op hun gezondheid en 

het klimaat en eten daarom steeds meer zeewier. 

 

Na de aansluitende borrel werden de deelnemers met het 

boulevardtreintje naar de pier teruggebracht. 

 

Voor de boottocht op vrijdag 24 

september van Rotterdam over 

de Nieuwe Maas en de Lek naar 

Vianen was er veel 

belangstelling. Er was zelfs een 

wachtlijst. Bijna 50 leden 

stapten in Rotterdam aan boord 

van het partyschip “Jacqueline’ 

waar ze met koffie en 

appeltaart werden ontvangen.  

 

Om elf uur gingen de trossen 

los en was er op het bovendek, 

mede door het zonnetje, een 

prima uitzicht op de vele 

plaatsjes waar langs werd 

gevaren, zoals de Kinderdijk, 

Krimpen aan de Lek, Nieuw 

Lekkerland, Lekkerkerk, Streefkerk, Bergambacht, Groot Ammers, 

Schoonhoven, Nieuwpoort en Langerak. 
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Intussen werd een 

lunch geserveerd. Bij 

Ameide en Lexmond 

was in de verte de 

zendmast van Lopik 

te zien, die aan het 

einde van het jaar als 

een enorme 

kerstboom wordt 

versierd. Vanaf 

Vianen werden de 

deelnemers met de 

bus terug naar Den Haag gebracht. 

 

Door de regen ging de fietstocht op zaterdag 11 september niet door.  

 

 

De wegens de drukke 

maand september naar 

dinsdag 5 oktober 

verplaatste najaarsbingo 

in de ruimte van de VSAG 

in Zuid57 trok 31 

deelnemers. Als vanouds 

was het gezellig druk. 

 

Na koffie of thee met een 

bonbon startte Piet 

Grimme de bingo. De 

hoofdprijzen gingen naar 

de heren Harkema en Van 

Keppel en de dames Lelieveld en Van Leeuwen.   

Oktober 
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Na jarenlang als 

gastvrouw actief 

te zijn geweest 

en tijdens de 

bijeenkomsten 

van de VSAG 

voor de hapjes 

en de drankjes 

en het opruimen 

van de rommel te hebben gezorgd, vonden 

Agnes Kok en Lenie Zwarts het genoeg geweest.  

 

Tijdens de koersbalmiddag in het clubgebouw van de sv Erasmus op 

maandag 4 oktober kreeg Agnes Kok van VSAG-secretaris Leny Loke 

tot haar verrassing bloemen aangeboden. Een dag later, tijdens de 

najaarsbingo in de ruimte van de VSAG in Zuid57, gaf Leny Loke 

bloemen aan Lenie Zwarts. 

 

De laatste fietstocht op 

zaterdag  9 oktober was zeer 

geslaagd. Het was prima 

fietsweer en onderweg viel 

veel te zien en te genieten.  

 

Vanaf het vaste vertrekpunt 

Houthaghe in de Toon 

Dupuisstraat werd naar de 

sluis in Leidschendam gereden. 

Na de koffiepauze op een 

terras aan het water werd naar 

de Molendriegang gefietst. De 

drie molens bemalen de 

Driemanspolder. Via Voorburg 

en het Zuiderpark werd weer terug gefietst. 
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De Instuif op 

dinsdag 26 oktober 

in de ruimte van de 

VSAG in Zuid57 

stond in het teken 

van de jaren vijftig. 

Zo’n dertig leden 

woonden de 

gezellige 

bijeenkomst bij. Dat 

waren er minder dan 

voor corona. Omdat 

er met de hapjes op meer mensen was gerekend was het flink 

dooreten en liepen de gastvrouwen Gonny Looijen en Anneke 

Bleijenberg af en aan. Er was alle gelegenheid ongedwongen met 

elkaar te kletsen. 

 

Ed de Kleijn draaide enkele zwart-wit filmpjes uit de jaren vijftig. Dat 

zorgde voor nostalgische herinneringen. Te zien waren onder andere 

modeshows, rechtop lopen met iets zwaars op je hoofd bij de 

mannequinopleiding, hoeden, onder andere in de vorm van een boot, 

brillen, een kookles voor mannen, de eerste huishoudbeurs, de 

meubelbeurs, de 

huishoudschool en  

vakantiespelen.  

 

Voorbij kwamen ook 

volkstuintjes, 

poppenkast, 

rolschaatsen, een 

zeepkistenrace, auto’s 

en motoren, Canadese 

jeeps, het openbaar 

vervoer, het zondagsrijverbod in 1956 en de sneeuwval in 1958.  
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Toen hij 16 jaar was ging Gerrit Rog, nu 

83, zoals veel Scheveningse jongens mee 

op de vissersboot. Na zeven jaar waarvan 

de laatste twee jaar als stuurman, werd 

hij hoofdschipper bij het baggerbedrijf 

Volker Stevin. Hij trouwde, kreeg drie 

kinderen en vond een baan aan de wal als 

uitvoerder waterbouw in Zeeland. Drie 

jaar later werd hij reinigingsinspecteur bij 

de gemeente Den Haag. Tot zijn pensioen 

was hij milieu inspecteur.  

 

Nu is hij lid van de VSAG en met zijn 

vrouw zeer betrokken bij het Schevenings 

museum Muzee. Bij het bezoek van 36 

leden van de VSAG aan de H. Antonius 

Abtkerk aan de Scheveningseweg en de 

historische restanten van het vissersdorp 

op dinsdagmiddag 16 november droeg hij 

het nette zwarte zondagse Scheveningse 

pak met pet uit 1936 van een voorvader. 

Tijdens een wandeling vertelde hij allerlei 

bijzonderheden over oud-Scheveningen.  

 

Hij werd bijgestaan door de 71-jarige 

Gerard Breugem. Niet in het nette 

zondagse pak, maar in een Schevenings werkkloffie, compleet met een 

rode halsdoek die zijn nek tegen het schuren van de kraag van zijn kiel 

beschermt en met een gouden oorringetje. Daarvan kon vroeger de 

begrafenis worden betaald als een visser op zee omkwam. 

 

November 
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 19 19 
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De deelnemers werden in de H. Antonius 

Abtkerk in vier groepen verdeeld met elk 

een vrijwilliger als rondleider. In 1925 

werd met de bouw begonnen, in 1927 was 

de kerk klaar. Van buiten heeft de kerk 

een zakelijke uitstraling, het interieur is 

prachtig. De kerk die eerder op deze plek 

stond, was neogotisch. De huidige kerk is 

art-deco. Toch zijn enkele pronkstukken 

uit de vroegere kerk meegenomen, zoals 

de prachtige kandelabers.  

 

In de vrij donkere kerk trekt vooral de apsis het oog van de bezoeker. 

Deze koorafsluiting is gedecoreerd met een groot, kleurrijk mozaïek dat 

de cholera-epidemie van 1848 herdenkt. Het werd ontworpen door 

Antoon Molkenboer. De figuren in dit werk zijn gebaseerd op 

portretten van Scheveningers die voor hem poseerden. In het mozaïek, 

dat 12 meter breed is en ruim 17 meter hoog, zijn twee miljoen  

steentjes van Venetaaans glas verwerkt. Het is het enige grote 

mozaïek in Nederland en het grootste ten noorden van Parijs. 

 

Links en rechts van de apsis staat een altaar voor Maria en Jozef. 

Opvallend zijn de talrijke 

bronzen gedetailleerde 

afbeeldingen. Het 

aangebouwde voormalige 

pastoriehuis wordt niet 

meer bewoond. Het 

secretariaat van de kerk zit 

er en het jongerenkoor 

repeteert daar op vrijdag. 

Vroeger hadden ook 

lekenpriesters er een 

kamer. 

https://nl.wikipedia.org/wiki/Apsis_(architectuur)
https://nl.wikipedia.org/wiki/Cholera
https://nl.wikipedia.org/wiki/Antoon_Molkenboer
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Na de rondleiding haalden Gerrit 

Rog en Gerard Breugem de 

deelnemers op voor een 

wandeling in twee groepen door 

oud-Scheveningen. In de 

Badhuisstraat 177 was het 

eerste officiële postkantoor van 

Scheveningen gehuisvest. Nu 

biedt het onderdak aan De 

Klinker, het wijkoverleg 

Scheveningen.  

 

Het postkantoor verhuisde naar 

de hoek van de Scheveningseweg, waar nu de Hoogvliet zit. Aan de 

overkant ligt het eerste liefdadigheidshofje van de Dirk en Johanna 

Antonia Ammers Stichting van 1854. In de twintig kleine huisjes 

mochten weduwen van vissers wonen, tien protestantse en tien 

katholieke. Mannen waren verboden. 

 

Armoe                                                                                        

Via de Marcelisstraat werd naar de Werfstraat gelopen waar een van 

de vijf naamloze hofjes werd bewonderd. Er werd langs veel kleine 

oude visserswoningen gelopen, 

soms maar 25 vierkante meter 

groot. Daar werd soms met tien 

man in gewoond en geslapen. 

Pa en ma in het grote bed, 

twee kinderen in de 

uitschuifladen eronder. 

Armoede was troef. De 

jongetjes moesten al vroeg 

mee op de vissersboten. In de 

Ankerstraat werd het hofje Van 

Duine uit 1830 bekeken.  
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Bij de Oude Kerk, het 

oudste monument van 

het voormalige 

vissersdorp aan de 

Keizerstraat, gaf 

Gerrit Rog nog een 

toelichting.  

 

De Oude Kerk is van 

de Protestantse 

gemeente in 

Scheveningen en 

biedt plaats aan haar 

Wijkgemeente Oude 

Kerk en aan de 

Hersteld Hervormde 

Gemeente Thabor 

Scheveningen. 

 

Doop                                                                                             

Sinds het midden van de 14de eeuw had Scheveningen een eigen 

kerkje, maar voor een doop of huwelijk moesten de Scheveningers 

naar Den Haag. Ook was er geen begraafplaats bij. Toen 

Scheveningen in het midden van de 15de eeuw een zelfstandige 

parochie werd kwam er een echte kerk, de huidige Oude Kerk. In 1893 

werd in de Duinstraat een tweede kerk in Scheveningen gebouwd. 

Vanaf dat moment werd de kerk in de Keizerstraat de Oude Kerk 

genoemd en de kerk in de Duinstraat de Nieuwe Kerk. Tussen 1957 en 

1959 werd de Oude Kerk gerestaureerd. De kosterwoning is aan het 

kerkgebouw aangebouwd.  

 

De koude en vochtige wandeling werd met een hapje en een drankje 

beëindigd in restaurant en lunchcafé Zarautz aan de Prins 

Willemstraat. 
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De sinterklaasbingo op dinsdag 23 november in de ruimte van de VSAG 

trok 28 deelnemers. Het was een gezellige middag, mede dankzij de 

gastvrouwen Gonny en Anneke, die voor de inwendige mens zorgden 

met warme chocomel met slagroom, banket- en speculaasstaven, 

pepernoten en drankjes en hapjes.                                                    

 

Omdat Piet Grimme verstek moest laten gaan draaide Ed de Kleijn, 

ondersteund door Leo Draisma, de bingo. Zoals altijd waren er drie 

‘betaalde’ rondes en een gratis vierde ronde. De vier eerste prijzen 

voor een volle kaart werden gewonnen door de heren Jansen (een 

velletje kerstzegels en een doos kerstkaarten), Harkema (een grote 

doos lekkernijen en een fles prosecco) en Mink (een fles advocaat, 

slagroom en een banketstaaf) en mevrouw Nederpelt (een rollade en 

twee flessen wijn). Na elke ronde werden vier chocoladeletters verloot. 

 

 

Dit Journaal moest in november naar de drukker, Daarom ontbreekt in 

het jaaroverzicht het eindejaarsfeest op woensdag 22 december.  

December 
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Overal plaats voor nieuwe leden 
 

Ook voor afdelingen groot        

deel van 2021 niets te doen 
 

 

De afdelingen van de VSAG hadden in de eerste helft van dit 

jaar ernstig te lijden van de maatregelen die in verband met 

corona werden genomen. Bijeenkomen in de ruimte van de 

VSAG of op de andere locaties waar de activiteiten normaal 

worden gehouden, was vele maanden niet mogelijk.  

 

Bij alle afdelingen is er plaats voor nieuwe leden. In dit 

verband probeert de afdeling bridge leden van de Vereniging 

van Gepensioneerden van de Eenheid Den Haag van de 

nationale politie, de V.G.H.P. te interesseren bij de VSAG te 

komen spelen.   

 

In het blad van deze vereniging dat ook Journaal heet, is 

aandacht besteed aan de samenwerking van de V.G.H.P. met 

de VSAG. Daarbij is vermeld dat de leden bij de VSAG kunnen 

bridgen. Ze moeten dan wel lid van de VSAG en vervolgens lid 

van de afdeling bridge worden. Dat is mogelijk omdat 

gepensioneerden van de voormalige gemeentepolitie 

ambtenaar waren. 

 

Bij de afdeling Watergym is al iemand van de V.G.H.P. lid 

geworden.  
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Frans Kalse is behalve 

contactpersoon nog steeds ook 

voorzitter, secretaris en 

penningmeester van de afdeling 

Biljarten, die zeven leden heeft. 

Aangezien drie van hen niet op 

woensdag of donderdag willen spelen 

zijn de groepen erg klein. Zo spelen 

op woensdag maar twee leden. De 

spelers van donderdag zijn daarom 

nu ook op woensdag actief, wat gezelliger is. Bovendien zijn de 

bridgers dan ook in de ruimte van de VSAG in Zuid57.  

 

 

De afdeling Bowlen kon vorig 

jaar oktober niet beginnen met 

het nieuwe seizoen dat tot en 

met april zou lopen. Ook de 

eerste vier maanden van dit 

jaar konden de leden niet 

bowlen omdat de bowlingbaan 

van Dekker Sport aan de 

Scheglaan in Zoetermeer in 

verband met corona dicht was. 

Daarna was het seizoen voorbij 

zonder dat er één bal was gegooid. 

 

Het nieuwe seizoen begon zoals altijd in september. Op de 

bowlingbaan in Zoetermeer wordt tot en met april elke vrijdagmiddag 

van 14.00 tot 16.00 uur gespeeld. De afdeling telt nog acht leden.  

Biljarten 

Bowlen 
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De afdeling Bridge moest 

wegens zijn overlijden 

afscheid nemen van Arnold 

Franken. Hij was vele 

jaren secretaris en 

penningmeester van de 

afdeling en zorgde ervoor 

dat alles op rolletjes liep 

tot hij door zijn afnemende 

gezondheid het stokje 

moest doorgeven. 

 

Op de aankondiging van de herstart op woensdag 2 juni in de ruimte 

van de VSAG in Zuid57 reageerden de leden van de afdeling 

enthousiast. Met de eerste speelmiddag sloot de afdeling een moeilijke 

en bewogen periode af.  

 

Daar staat tegenover dat door de lockdowns in verband met corona 

het aantal leden is geslonken. Vroeger werd op woensdagmiddag aan 

vijf tafels gespeeld, nu aan twee of drie. Het enthousiasme is er 

overigens niet minder om. 

 

Daarom wordt gehoopt op de komst van nieuwe leden. Voor degenen 

die met het bridgen kennis willen maken of het beter onder de knie 

willen krijgen is er op elke woensdag van 10.30 tot 12.00 uur, ook in 

de ruimte van de VSAG, een ‘opstart bridgeochtend’. De koffie staat 

klaar. 

 

Vanwege de hoge kosten ziet de afdeling af van de aanschaf van een 

Bridgemate. Dit rekenprogramma houdt de puntentelling bij en geeft 

via een pc de uiteindelijke score weer.   

Bridge 
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Hoewel de handwerkwinkels in verband met 

corona gesloten waren konden de tien leden 

van de afdeling Handwerken thuis toch aan 

de slag dankzij gulle gaven van andere leden 

van de VSAG, zoals brei- en haaknaalden, 

katoen, wol, soms nog nieuwe 

handwerkpakketten of onafgemaakte 

borduurwerken. Zo werden een tafelkleed 

voltooid, kussens smyrna geknoopt, knuffels 

voor kleinkinderen gehaakt, een 

geboortetegel en een wandkleedje gemaakt 

en droomdekentjes voor ernstig zieke kinderen vervaardigd.  

 

Medio dit jaar kon in de ruimte van de VSAG op de vaste 

maandagmiddag de draad weer worden opgepakt en werd als vanouds 

volop gebreid en geborduurd. Een lid werkte mee aan het kunstwerk 

‘Honderdduizend bomen en een bos van draad’. Het resultaat was te 

zien in Panorama Mesdag, waar enkele leden op zaterdag 17 juli een 

kijkje namen.  

 

Op maandag      

1 november was 

er een workshop 

voor het maken 

van kettingen, 

twee weken later 

een workshop 

voor het 

vervaardigen van 

kerstversieringen. 

 

Handwerken 
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Medio dit jaar wist 

contactpersoon Bob van 

Amstel nog niet onder 

welke voorwaarden de 

fitnesszaal in het stadhuis 

weer open zou gaan. Sinds 

maart 2020 waren de 

sportscholen dicht. Om 

weer met de groepslessen 

te kunnen beginnen was 

het noodzakelijk dat alle 

geïnteresseerden, ook de oud-leden, zich zouden melden. Omdat niet 

iedereen de draad weer kon of wilde oppakken is het aantal leden 

behoorlijk gedaald. Daarom is er plaats voor nieuwe leden. Op de 

vaste woensdagmiddag zijn gemiddeld acht leden actief. 

 

De afdeling nam op woensdag 14 juli in de fitnessruimte van het 

stadhuis afscheid van het oudste en tot voor kort nog steeds actieve 

lid, de 99-jarige Aad Hamers. Hij kon de tocht naar het stadhuis niet 

meer opbrengen. Op 15 oktober werd hij 100 jaar. Hij vierde dat 

zonder toeters en bellen. Ook de burgemeester hoefde niet te komen. 

 

Bob van Amstel sprak zijn 

bewondering uit over het 

doorzettingsvermogen van Aad 

Hamer, die zijn hele leven visueel 

gehandicapt is.  

 

Hij bedankte ook Jos en Pim Beijer 

die vele jaren contactpersoon van 

Keep Fit zijn geweest.  

Keep Fit 
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Net als in 2020 

had corona ook in 

2021 een 

behoorlijke invloed 

op het reilen en 

zeilen van de 

afdeling Koersbal. 

 

Behalve dat pas in 

de tweede helft 

van het jaar weer 

kon worden 

gespeeld doordat 

de sportkantines 

toen weer open 

mochten, moesten ook alle basismaatregelen zoals anderhalve meter 

afstand en handenwassen worden nageleefd. Contactpersoon Harry 

Bielefeld: “Ondanks dat heeft de afdeling vanaf 1 juli toch goed kunnen 

functioneren.” 

 

Doordat van twee leden wegens overlijden en een zeer hoge leeftijd 

afscheid moest worden genomen is het aantal leden tot acht gedaald. 

Volgens Harry Bielefeld is dat net voldoende. “Maar het is wel een 

kwetsbaar aantal bij ziekte, vakantie of anderszins. De komst van drie 

of vier nieuwe leden is eigenlijk zeer wenselijk.” 

 

Wie een keer wil kijken wat koersbal is en hoe dat wordt gespeeld is 

op maandagmiddag tussen half twee en half vier welkom in het 

clubgebouw van de sv Erasmus aan de Erasmusweg. Harry Bielefeld is 

bereikbaar via tel. 070 – 345 17 62 en h.t.bielefeld@hetnet.nl. 

 

Koersbal 

mailto:h.t.bielefeld@hetnet.nl
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In het eerste kwartaal van het jaar hield de 

Schilderclub zich bezig met het observeren en 

uiteindelijk tekenen en schilderen van dieren. Dit 

deden ze thuis om in coronatijd toch bezig te blijven. 

Volgens voorzitter Lieke Schonk is een portret 

schilderen leuk. “Maar dieren schilderen is dat ook. 

Een fraai en natuurlijk resultaat kan je het gevoel 

geven dat het dier zo uit het schilderij kan stappen of vliegen. Je moet 

wel eerst het dier goed observeren om de specifieke kenmerken te 

ontdekken.” 

 

Op maandag 31 mei kon de 

Schilderclub weer bijeenkomen in de 

ruimte van de VSAG. Volgens Joost 

Biesta had de coronatijd veel van de 

leden gevraagd. “We hadden ruim een 

jaar niet onze wekelijkse ontmoeting. 

Eerst waren er nog activiteiten in de 

WhatsApp groep, maar dat werd na 

enkele maanden minder.” 

 

Zelf hield hij zich bezig met het schilderen van happy stones. “Met 

vlinders, vogels, bloemen, kleine 

beestjes en dergelijke zijn al mijn 

stenen anders. Ik leg ze tijdens een 

wandeling of fietstocht ergens neer.” 

 

Op maandag 11 oktober poseerde 

VSAG-voorzitter Leo Draisma voor de 

schilderclub, die het vanaf 1 januari 

met minder leden zal moeten doen. 

Schilderen 



 31 31 

 

Na een lange 

coronapauze 

waarbij de 

yogalessen thuis 

digitaal moesten 

worden gevolgd 

of op het veld 

van de 

korfbalvereniging 

Achilles gingen de 

leden van de 

afdeling Yoga op 

1 juni weer aan 

de slag in de 

ruimte van de VSAG. Daar worden elke dinsdag van 10.00 tot 11.00 

uur de oefeningen gedaan. 
 
 

Bovendien onder leiding van een nieuwe docente, Ine Stomps. De 

kennismaking met haar tijdens een proefles was uitstekend bevallen. 

Contactpersoon Greet Hendriks: “Ze doet het zó leuk.” 

 

Haar komst betekende ook de introductie van dru yoga. Daarbij 

worden alle gewrichten zacht en ontspannen gehouden. Voor wie een 

betere conditie heeft zijn 

de houdingen stevig, voor 

wie een lagere conditie 

heeft zacht en dynamisch. 

 

Door corona is het aantal 

leden van de afdeling fors 

gedaald. 

Yoga 
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Voor instructrice Hélène van der Veeke had medio dit jaar de sluiting 

van het zwembad de Escamphof aan de Escamplaan net als alle andere 

zwembaden van de gemeente in verband met corona lang genoeg 

geduurd. Dat zei ze aan de vooravond van de heropening van het bad.  

 

Op woensdag 9 en donderdag 10 juni gingen de groepen weer het 

water in. Volgens een van de deelneemsters was het erg gezellig 

elkaar weer te zien en weer in het water te mogen. “Het was een 

super les.” Hélène van der 

Veeke vond het belangrijk 

weer te beginnen. “Je moet je 

lichaam in beweging houden. 

De oefeningen in het water 

zijn belangrijk voor je benen, 

armen, buik en zintuigen.” 

 

Door een verbouwing kon de 

afdeling ook in augustus 

enige tijd niet in de Escamphof terecht. 

Watergym 
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Tonen van QR-code verplicht 

 

Voor eindejaarsfeest kan nog 

steeds worden ingeschreven 
 

Voor het eindejaarsfeest 

op woensdag 22 december 

vanaf 16.00 uur in 

brouwerij De Prael aan het 

Esperantoplein 20 in Den 

Haag kan nog tot uiterlijk 

15 december worden 

ingeschreven. De 

deelnemers moeten in De 

Prael hun QR-code laten 

zien. Tot hoe laat het 

eindejaarsfeest duurt 

hangt af van de sluitingstijd die dan voor de horeca in verband 

met corona geldt. 

 

Deelname kost € 30,00. Dit bedrag moet worden gestort op  

NL74INGB 0007 4130 77 ten name van Bestuur VSAG te Den Haag 

met vermelding van eindejaarsfeest. Geef daarbij aan waar voor het 3-

gangen diner de voorkeur naar uit gaat: vlees, vis of vegetarisch.  

 

De Prael is met de auto bereikbaar via de Noord West Buitensingel/Van 

Boecopkade of via de Tripstraat, een zijstraat van de Loosduinseweg. 

Na 18.00 uur moet voor het parkeren worden betaald. Met het 

openbaar vervoer is De Prael bereikbaar met Randstadrail 4 en lijn 2, 

halte Monstersestraat en Randstadrail 3, halte Elandstraat. Beide trams 

hebben ook een halte bij het nabij gelegen Westeinde. Ook met tram 

11, halte Loosduinseweg, is De Prael bereikbaar. 
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      Nieuwjaarsreceptie 

      op dinsdag 4 januari 

 
             

             De nieuwjaarsreceptie wordt gehouden op 

           dinsdag 4 januari in de ruimte van de VSAG  

           in Zuid57 en begint om 14.00 uur. 

  

           Na een gezamenlijke toost op het nieuwe 

           jaar is er gelegenheid elkaar onder het     

           genot van hapjes en drankjes een goed 

           nieuwjaar te  wensen. 

 

           Mogelijk moet het bestuur de QR-code van   

           de bezoekers controleren. Wie geen QR-code 

           heeft moet daarom de berichtgeving goed  

           volgen of bij het bestuur informeren. Dat 

           voorkomt dat iemand noodgedwongen de  

           toegang moet worden geweigerd.  
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Uitgestelde activiteiten mogelijk 

op agenda van volgend jaar 
 

Activiteiten die vorig jaar door corona niet konden doorgaan 

en ook dit jaar van de lijst moesten worden geschrapt staan in 

principe weer op het programma van 2022. Dat is de 

wandeling in Voorburg, maar mogelijk ook in Delft en Leiden, 

het bezoek aan het Loosduins Museum ‘De Korenschuur’, een 

rondvaart door het Westland 

met een bezoek aan een 

druivenkas, een bezoek aan het 

Oranjehotel in de Scheveningse 

gevangenis en, voor de tweede 

keer, beautymiddagen voor 

senioren. 

 

Ook wordt gedacht aan een rondleiding in februari in het Indisch 

Herinneringscentrum in het voormalig gebouw van de VNG aan de 

Nassaulaan in Den Haag. Hierin zijn ook gevestigd het Moluks 

Historisch Museum, het Indisch Platform, Pelita en de Nationale 

Herdenking 15 Augustus 1945. Het centrum houdt de gebeurtenissen 

tijdens de Tweede Wereldoorlog in Nederlands-Indië levend.  

 

Voorts wordt overwogen het bezoek aan het Infopunt Scheveningen 

met een toelichting op het plan ‘De kust gezond’ en de Campus@Sea 

bij de haven waar iets wordt verteld over het telen van zeewier op de 

Noordzee te herhalen. Doordat het aantal deelnemers was beperkt tot 

35 konden 15 leden die zich hadden aangemeld niet mee. In de 

tweede helft van mei is er mogelijk een aspergetocht. Vaste activiteiten 

zijn de nieuwjaarsreceptie, de acht fietstochten van maart tot en met 

oktober, de drie bingomiddagen, de Buitendag, de wintertocht, de 

lentetocht en de zomertocht, de Instuif en het eindejaarsfeest. 
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januari 
 

 4/1: nieuwjaarsreceptie 

 6/1: bestuursvergadering 

18/1: snertmiddag 
 

februari 
 

 10/2: bestuursvergadering 
 

maart 
 

10/3:  bestuursvergadering 

12/3:  fietstocht 

29/3:  algemene 

 ledenvergadering 
 

april 
 

  5/4: paasbingo 

  7/4:  bestuursvergadering 

  9/4:  fietstocht 
 

mei 
 

  4/5:  herdenking in WO II 

          omgekomen ambtenaren  

 van de gemeente  

12/5:  bestuursvergadering 

14/5:  fietstocht  
 

juni 
 

  9/6:  bestuursvergadering 

11/6:  fietstocht 

 

juli 
 

  7/7:  bestuursvergadering 

  9/7:  fietstocht 
 

augustus 
 

11/8:  bestuursvergadering  

13/8:  fietstocht  

16/8:  buitendag 
 

september 
 

  8/9:  bestuursvergadering 

10/9:  fietstocht 

20/9:  najaarsbingo 

27/9:  najaarstocht 
 

oktober 
 

  6/10:  bestuursvergadering 

  8/10:  fietstocht 

11/10:  gesprek bestuur  

  met contactpersonen 

25/10:  instuif 
 

november 
 

  3/11:  bestuursvergadering 

29/11:  sinterklaasbingo 
 

december 
 

  8/12:  bestuursvergadering 

20/12:  eindejaarsfeest

De VSAG in 2022 



 

 

37 

 
Gezamenlijk snert eten in     

het clubgebouw van Erasmus 
 

Op dinsdag 18 januari is er in het clubgebouw van de             

sv Erasmus aan de Erasmusweg van 12.30 tot 16.00 uur een 

snertmiddag. Leden van de VSAG kunnen dan gezamenlijk 

genieten van de Hollands snert, de traditionele en vullende 

soep van spliterwten, ui, prei, knolselderij, varkensvlees en 

rookworst, met roggebrood en katenspek. Ook zijn er allerlei 

spelletjes te doen, vergelijkbaar met die van de Buitendag. 

 

Snert is al eeuwen oud. Zo staat er een recept voor een soort 

erwtensoep in het oudste Nederlandstalige kookboek uit circa 1514. 

Sinds 2019 staat snert in de Inventaris Immaterieel Erfgoed Nederland.  

Deelname kost € 5,00. Dit bedrag moet worden gestort op rekening 

NL74INGB 0007 4130 77 ten name van Bestuur VSAG te Den Haag 

met vermelding van snert.    
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Personalia 
 

Nieuwe leden:  

 

dhr. P. van der Meer                                                                   

dhr. H.C.J. van Leeuwen                                                           

mevr. H.G. van Leeuwen-Zeilmaker                                                  

dhr. J.H. van den Berg                                                              

mevr. R.F. van den Berg-Petri                                                        

dhr. H.T Snell                                                                          

mevr. R. Snell 

 

Overleden: 

 

dhr. A.H. Marijnissen 

 

Agenda 
 

7/12: bestuursvergadering, 14.00 uur, ruimte VSAG 

22/12: eindejaarviering, 16.00 uur, De Prael, Esperantoplein 20,     

Den Haag 

4/1: nieuwjaarsreceptie, 14.00 uur, ruimte VSAG 

6/1: bestuursvergadering, 10.00 uur, ruimte VSAG 

18/1: snertmiddag, 12.30 uur, clubgebouw sv Erasmus, Erasmusweg, 

Den Haag 
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Contributie pas    

betalen nadat                

genummerde factuur  

is ontvangen 
 

Leden die gewend zijn de contributie 

van het komende jaar voor 1 januari 

te betalen, wordt verzocht daarmee te wachten. Zoals eerder 

gemeld wordt voor het betalen van de contributie vanaf 

februari een genummerde factuur toegezonden.   

  

Daartoe is besloten omdat sinds er geen acceptgirokaarten meer 

worden verstuurd het aantal onjuiste betalingen is toegenomen. Zo 

werd niet altijd de juiste naam vermeld. Daardoor werd soms een 

betalingsherinnering gestuurd terwijl de contributie wel was 

overgemaakt.  

 

Met de genummerde factuur wordt dat voorkomen. Van groot belang is 

wel dat bij de betaling het factuurnummer correct wordt vermeld. Pas 

dan weet de penningmeester om welk lid het gaat. 

 

Bestuursvergaderingen                  

weer op donderdagmorgen 
 

De bestuursvergaderingen worden volgend jaar weer op 

donderdagmorgen om 10.00 uur in de ruimte van de VSAG in Zuid57 

gehouden. De eerste bestuursvergadering in 2022 is op donderdag     

6 januari. De afgelopen maanden werd op dinsdagmiddag vergaderd. 
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 Uit de                                       Mej. van Diepen 

 archieven                                 eerste vrouw als 

 van ambtelijk                           ambtenaar bij     

 Den Haag                                  de gemeente                                                                
 

 

“Van uw College de 

dienstwillige 

gemeentearchivaris dr. H.E. van 

Gelder” meldde in zijn 

jaarverslag 

over 1907 

“met 

genoegen” 

dat Mej. 

H.J.J.M. van 

Diepen, 

sinds 1886 

werkzaam 

bij de 

vereniging Die Haghe, na een 

afgelegd examen op 16 januari 

bij zijn bureau was aangesteld 

als tijdelijk schrijfster.  

 

Dat was een mijlpaal, want ze 

was een van de eerste 

vrouwelijke ambtenaren bij de 

gemeente. Ze kon gelijk aan de 

bak. “Onder mijn voortdurend 

toezicht en met geregeld 

overleg waar zich moeilijkheden 

voordeden werd door Mej. van 

Diepen een begin gemaakt met 

het vervaardigen van een 

fiche’s klapper op de 

resolutieboeken van de Groote 

Wet, het college van 

burgemeesters, schepenen en 

vroedschappen”, noteerde de 

gemeentearchivaris in zijn 

jaarverslag. 

 

Bevordering                             

Een jaar later, in 1908, werd  

ze definitief aangesteld en aan 

het einde van dat jaar kon hij 

het college “gunstig adviseren 

tot hare bevordering tot tweede 

klerk per 15 januari 1909.” 
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Voor de gemeentearchivaris 

was 1908 een lastig jaar. “Nog 

steeds in de onmogelijkheid om 

de dringend noodzakelijke 

inventarisatie van het archief 

ter hand te nemen moest ik mij 

ook dit jaar bepalen tot allerlei 

werk van voorbereidenden of 

ondergeschikten aard.”  

 

Mej. van Diepen had “gearbeid” 

aan de inventarisatie van het 

archief van het regeringscollege 

‘De Societeit’, afgewisseld door 

het “voortzetten van de 

klappers.” 

 

Dat ze zich zeer verdienstelijk 

bleef maken bleek uit het 

jaarverslag: “De beschrijving 

der bibliotheek is door Mej. van 

Diepen in dit jaar weder met 

kracht ter hand genomen, 

zoodat nu ruim 3000 titels zijn 

opgenomen.” 

 

Tevredenheid                     

In juli 1911 werd haar daarom 

als tweede klerk “ene 

periodieke verhooging van 100 

gulden” toegekend. Dat was 

gezien haar salaris voor die tijd 

een fors bedrag.  

Nadat ze zich in 1912 had 

beziggehouden met “de 

beschrijvingswerkzaamheden 

der op Den Haag betrekking 

hebbende baeckerij” werd haar 

salaris in 1913 verhoogd tot 

1000 gulden door haar 

benoeming tot eerste klerk. 

 

In 1918 hielp ze bij het 

voltooien van de systematische 

catalogus, naast haar toezicht 

op de bibliotheek en het 

beschrijven van een groot 

aantal aanwinsten. 

 

Op 1 januari 1920 werd zij 

bevorderd tot hoofdklerk. “Als 

bibliotheekassistente”, aldus 

het verslag van dat jaar, 

“besteedde zij den tijd die haar 

bibliotheekbezigheden vrij 

lieten bij het beschrijven van de 

stukken uit de collectie Varia, 

aan het inventariseren van het 

archief van het opgeheven 

Geneeskundig 

Opvoedingsgesticht voor 

zwakzinnige en achterlijke 

kinderen en het vervaardigen 

van een klapper op de 

ingekomen en uitgaande 

brieven die van groot nut is bij 
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het beantwoorden van vragen 

en telkens het doen van dubbel 

werk kan voorkomen.” 

 

Ontslag                                

In 1942 was Mej. van Diepen 

zoals de toenmalige 

gemeentearchivaris dr. W. Moll 

het omschreef “gedwongen 

tegen 1 november ontslag te 

vragen wegens het bereiken 

van den pensioengerechtigde 

leeftijd”.  

 

Dit ontslag met een gepaste en 

stijlvolle afscheidsbijeenkomst 

en een statige groepsfoto werd 

haar door de gemeente eervol 

verleend.  

 

 

De Gemeentearchivaris 

daarover in zijn jaarverslag:  

 

“Met mejuffrouw van Diepen, 

die gedurende bijna 35 jaren 

aan den archiefdienst 

verbonden is geweest, ging een 

hoogst ijverig en verdienstelijk 

ambtenaar heen.  

Zij heeft het archief van klein 

tot betrekkelijk groot zien 

worden en zich voor dezen 

groei zeer veel moeite getroost.  

Zoowel verscheidene archieven 

als de Bibliotheek hebben aan 

haar arbeid veel te danken: de 

thans zoo belangrijke boekerij 

heeft zij van den aanvang mede 

helpen opbouwen.” 
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Overigens stond vanaf het 

begin van de vorige eeuw voor 

alle namen van vrouwelijke 

ambtenaren van de gemeente 

‘Mej.’ omdat getrouwde 

vrouwen geen ambtenaar 

mochten zijn. De overheid vond 

het moreel verwerpelijk dat 

getrouwde vrouwen bleven 

werken. De man zorgde voor 

brood op de plank, de vrouw 

voor het huishouden en het 

gezin. Veel vrouwelijke 

ambtenaren bij de gemeente 

die trouwden kregen daarom 

ontslag. Deze regeling verviel in 

1957.                                              

 

Gemeentemuseum              

Een van de vrouwelijke 

ambtenaren die ook door haar 

huwelijk werd ontslagen was 

Victorine Hefting. Nadat ze was 

afgestudeerd op de beschrijving 

van de kunstcollectie van 

Hélène Kröller-Müller werd ze in 

1938 wetenschappelijk 

assistente bij het Haags 

Gemeentemuseum. Toen ze 

een jaar later trouwde werd ze 

ontslagen. Na haar scheiding in 

1942 trad ze als ongehuwde 

weer in dienst van het 

Gemeentemuseum en werd in 

1946 hoofdconservatrice. In 

1948 benoemde de Haagse 

gemeenteraad haar tot 

directeur van de Dienst voor 

Schone Kunsten van de 

gemeente en was zij de eerste 

vrouwelijke directeur van een 

museum in Nederland. Nadat ze 

in 1950 opnieuw trouwde werd 

zij weer ontslagen. 

 

In 1964 keerde zij na haar 

scheiding terug naar de 

beeldende kunst en 

promoveerde tot doctor in de 

kunstgeschiedenis. Ze overleed 

in 1993, op 88-jarige leeftijd. 

Vijf jaar eerder stelde de 

gemeente een naar haar 

vernoemde prijs in om 

vrouwelijk talent op het gebied 

van de kunsten te stimuleren.  
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FILIPPINE 
 

 

 

 

 

FILIPPINE 
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OMSCHRIJVING 

 
 
 
1  indoorsport             8   bemoedigend 

2  ingewikkeld               9   malle vent 

3  sportexamen doen   10  bedreven 

4  kant van de wind afgekeerd       11  doorsnede  

5  kennelijk        12  retourneren 

6  groei    13  brombeer 

7  juf                  14  groep dennen 

 

 

Gelijke cijfers zijn gelijke letters. Bij een goede invulling ontstaat van 

de letters in de paarse balk van boven naar beneden een woord.  

 

Stuur dit voor 13 januari naar:  

 

VSAG  

zaal 1.09 

Zuidlarenstraat 57  

2545 VP Den Haag  

 

of mail het naar: 

 

vsag@denhaag.nl  

 

Onder de inzenders van de goede oplossing wordt een prijs van € 10,-- 

verloot.  

 

De oplossing van de puzzel in het Journaal van november is  

AANVOERDER. Na loting ging de prijs van € 10,-- naar dhr. R.J.C. 

Hezemans uit Zoetermeer. 

 



 46 

Afdelingen en contactpersonen 
 

Tenzij anders vermeld vinden de activiteiten plaats in de zaal van de 

VSAG, 1.09, op de eerste etage in Zuid57 aan de Zuidlarenstraat 57. 

 
 

  BILJARTEN 
 

Maandag t/m vrijdag 9.00 - 13.00 uur, 13.00 - 17.00 uur. 

Dhr. F.J.M. Kalse, tel. 070 - 394 03 64, frans-bep@ziggo.nl. 

Per maand € 7,00. 
 

BOWLEN 
 

Dekker, Scheglaan 12, Zoetermeer, vrijdag 14.00 - 16.00 uur. 

Dhr. R. Nieuwenkamp, tel. 015 - 369 69 81. 

roelnieuwenkamp@kpnplanet.nl. 

Dhr. D.H. Ras, 079 - 331 08 77, dirkgreetras1@outlook.com.  

Per maand € 26,00. 
 

BRIDGE 
 

Woensdag 13.00 - 16.00 uur . 

Dhr. R. Maring, tel. 06 - 440 240 41, vsag.bridge@outlook.com 

Per maand € 5,00. 
 

FIETSEN 
 

Van maart tot en met oktober op de 2e zaterdag van de maand.  

Dhr. T. van der Linden, tel. 06 - 387 841 71. 

vanderlindenton87@gmail.com. 
 

HANDWERKEN 
 

Maandag 13.00 - 16.00 uur. 

Mevr. G.G.M. Looijen-den Boer, tel. 070 - 366 03 09. 

c.looyen3@kpnplanet.nl. 

Per maand € 5,00.        

mailto:vanderlindenton87@gmail.com
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KEEP FIT 
 

Stadhuis Spui, woensdag 14.00 - 15.00 uur in groepsverband.  

Uitsluitend de deelnemers van deze groep kunnen op een andere dag 

of tijd ook individueel fitnessen. 

Dhr. B. van Amstel, tel. 070 - 367 50 25,  

amstdijk@ziggo.nl. 

Per maand € 20,00. 
 

KOERSBAL 
 

Sportcomplex Erasmus, maandag 13.30 - 15.30 uur. 

Dhr. H.Th. Bielefeld, tel. 070 - 345 17 62,  

h.t.bielefeld@hetnet.nl. 

Per maand € 1,50. 
 

SCHILDEREN 
 

Maandag 9.00 - 12.00 uur. 

Dhr. J. Vos, tel. 070 - 355 82 81,  

strandvos@ziggo.nl. 

Per maand € 5,45. 
 

YOGA 
 

Dinsdag 10.00 - 11.00 uur. 

Mevr. M. Hendriks-Zuidwijk, tel. 070 - 323 94 15. 

greethendriks@casema.nl. 

Per maand € 21,50. 
 

WATERGYM 
 

Escamphof, Escamplaan 57, woensdag 16.15 - 17.00 en 17.00 - 17.45 

uur, donderdag 15.00 - 15.45 en 15.45 - 16.30 uur. 

Mevr. Y. Heemskerk-Brunings, tel. 06 - 309 003 75. 

yvonne.heemskerk.brunings@gmail.com. 

Per maand € 18,20. 
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Indien onbestelbaar 

s.v.p. retourneren naar: 

VSAG 

Zuidlarenstraat 57 

zaal 1.09 

2545 VP Den Haag 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


